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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL D’INFANTS DE TARRAGONA 
CELEBRADA EL DIA 6 DE JUNY DE 2018 
 
Assisteixen a la sessió 
PRESIDENT DELEGAT 
Francesc Roca Rosell 
 
VOCALS 
Ma. Josefa Rivas Hernández 
Bega Lacueva Conesa 
Clàudia Mateu Pastor 
Pol Barrufet Bordas 
Edgar Valls Salla 
Abel Armengol Tomàs 
Abril Fernández Hidalgo 
Izán Rubio Sánchez 
Kaylee Sáenz Cortes 
Maria Cristina Bunoiu 
Dana Mauricio Inglés 
Ruby Varela Delaney 
Andrea Clementov 
Dídac Robles Gilabert 
Pablo Lázaro Larive 
Lluc Vilaró Martín 
Marçal Moncusí Cunillera 
Jaouhara Ouldali 
Laura Yasmina Ríos Sánchez 
Raouf Bourahla Baroud 
Blai Sanz López 
Carla Escobar Jerez 
Carla Pulido Navarro 
Sandra Pulido Navarro 
Isabela González Castaño 
 
GRUP DE JOVES 
Ferran Riscos Vilaró 
Jordi Alfaro Esbrí 
Mireia Mejías Roca 
Laia Massó Guerra 
Berta Pallejà Coma 
 
DIRECTORA IMET 
Montserrat Fortuny Lahoz 
 
SECRETÀRIA DELEGADA 
 
Maria Rosa Nevado Silva 
 
 

NO ASSISTEIXEN 
 
Excusats 
Elvira Ferrando Gómez 
Sonia Orts Leiva 
Ivana Martínez Valverde 
Maria Elisa Vedrina Conesa 
Emma Ibáñez Borrero 
Enric Rovira Daufí 
 
No assisteixen 
Francesc González Forcadell 
Rosa M. Virgili Sorribas 
Núria Bota Cobau 
Manel Güell Agramunt 
Nil Bertran Sans 
Lluís Llàtser López 
Lautaro Sparano Capdevila 
Izan López de Arcos 
Marcel Espallargues Dalmau 
Thalya Liébana Beltrán 
Yasmina El Gouy 
Jordi Aldave Ondé 
Giulia Lieto 
Lucía Rovira Guerrero 
Joan Luis Dumitru 
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Essent les 17.30 hores, del dia 6 de juny de 2018, es reuneixen al Saló de Plens de l’Ajuntament 
de Tarragona, les persones referenciades, per tractar el següent ordre del dia: 

 
1. PARAULES DE LA PRESIDÈNCIA 
 
El president delegat del Consell dóna la benvinguda a tots els presents: regidors i regidores, 
pares i mares, avís i àvies, petits consellers i petites conselleres, directors i directores. 
Dona les gràcies per la feina feta durant aquest curs, en nom de l’alcalde i de tots els consellers, 
i indica que les actuacions del Consell fan millorar la ciutat. 

2.  APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ DEL CMIT, CELEBRADA EL DIA 
13 DE DESEMBRE DE 2017. 

L’acta queda aprovada per unanimitat. 

3. PRESENTACIÓ DEL TREBALL PORTAT A TERME DURANT EL CURS 2017-2018. 
 
El president delegat comença donant la paraula al conseller Abel Armengol, que indica que, 
“primer de tot voldrien informar dels dos encàrrecs que es fan donar al Consell al Plenari del mes 
de desembre: 

 Actuar com Grup d’infants i adolescents promotors dels Jocs del Mediterrani 2018 

 Presentar proposta sobre un Parc infantil al Banc d’Espanya.” 
 
Seguidament pren la paraula les conselleres Claudia Mateu, Cristina Bunoiu i Abril Fernández, i 
el conseller Lluc Vilaró per explicar que, “com Grup d’infants i adolescents promotors dels Jocs 
del Mediterrani 2018 del Consell Municipal d’infants, hem tingut l’oportunitat de representar els 
Jocs del Mediterrani als nostres centres. Primer van rebre una formació per part de la Bito 
Fuster, tal com ho fan als voluntaris. 
També vam informar  les escoles sobre els Jocs i vam proposar a tots els centres amb seus 
olímpiques participar en l’activitat “FES JOCS, VIU ELS JOCS” mitjançant l’elaboració d’un vídeo 
de difusió. 

Hem rebut els vídeos dels centres que han volgut participar i hem triat els tres que considerem 
que representen millor als Jocs i als infants. Aquest tres són: 

1r.  Escola  els Secallets- El Vendrell 
2n.  SANTA TERESA DE JESÚS- Tarragona 
3r.  ESCOLA  ELS ÀNGELS (2)- Tarragona 
 
Aquests vídeos es difondran al  TAC12 i a les xarxes socials. 

Tots els vídeos estaven molt bé i per això, volem donar les gràcies a tots els centres que han 
participat. 

Ens agradaria seguir representant als Jocs del Mediterrani.” 

El president delegat dóna la paraula al conseller Ferran Riscos, que “respecte a l’encàrrec de 
dissenyar i adequar el futur Parc infantil del Banc d’Espanya, hem d’explicar que una vegada 
parlat amb els tècnics municipals que estan portant a terme aquestes actuacions considerem 
que: 
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 A l’hora de posar un Parc infantil ha d’estar adaptat a la diversitat funcional dels infants 
de Tarragona. 

 També voldríem proposar que aquest espai fos multifuncional per poder realitzar 
activitats que vagin dirigides a tots els infants i adolescents de la ciutat. Per això, 
pensàvem poder organitzar: contacontes, petits concerts d’infants, representacions de 
grup de ball, cine a la fresca, activitats a les festes locals i altres actuacions organitzades 
pels infants.” 

 
A continuació prenen la paraula les conselleres Bega Lacueva, Ruby Varela, Laura Ríos i els 
consellers Blai Sanz i Pablo Lázaro per explicar que, “aquest any  hem participat en l’activitat  
“Mapa de Tarragona a vista d’infància” amb el Víctor Bober, de la Universitat Rovira i Virgili, que 
està elaborant el seu treball de fi de Màster nomenat “Infància, Espai Públic i el dret a jugar a la 
ciutat”.  
Hem elaborat un mapa dels llocs i moviments quotidians: a la casa, a l’escola, als espais on 
realitzen les activitats extraescolars i als principals espais de jocs i oci. 

A les conclusions que hem arribat són:  

 que la major part dels desplaçaments i activitats les fem acompanyats dels nostres 
familiars per raons de: distancia, accessibilitat o per inseguretat dels nostres familiars. 

 que tenim pot temps lliure  i que el que tenim ho dediquen a realitzar les tasques de 
classe o extraescolars. 

També ens hem adonat que: 

 la majoria de vegades anem acompanyats perquè les nostres famílies no volem que 
vagin sol.  

 els desplaçaments ho fem en cotxe o caminant acompanyats 

 que els espais públics no està adaptat als infants de més de 10 anys 

 els temps de jocs ho realitzem a casa, amb videojoc o dispositiu mòbils. 

 que la major part de les activitats que fem són a la Rambla Nova i a les zones comercials, 
però sempre acompanyat. 

 els infants que viuen als barris no venen al centre de la ciutat però si que es mouen a 
autonomia i freqüenten els carrers per jugar, encara que hi ha lloc que no poden anar 
sols.  

Per això considerem que: 

 necessitem més temps amb les nostres famílies però no per portar-nos a les escoles o 
les extraescolars. 

 Hauríem de tenir més temps lliure per nosaltres.  

 Poder anar sol i segur pels carrers, sense haver d’anar sempre acompanyats per 
persones adultes 

 Hauríem de tenir més espais obert i adaptat a la nostra edat per poder gaudir més de la 
ciutat.” 
 

El president delegat dóna la paraula als consellers Pol Barrufer, Edgar Valls i Izan Rubio que 
explicaren que, “El nostre grup de 5è va elegir el tema de les mascotes per treballar-ho aquest 
any perquè consideràvem encara queden molts aspectes que s’han de millorar a la ciutat, des 
del nostre punt de vista, i volíem elaborar un vídeo per sensibilitzar a tota la població. 

Els aspectes que hauríem de millorar serien: 

 Les caces dels gossos 

 La neteja dels excrements i pipis de les mascotes 

 La compra de mascotes 

 La falta d’adopció dels animals” 
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Seguidament pren la paraula les conselleres Kaylee Sáenz, Andrea Clementov, Jaouhara Ouldali 
i Carla Escobar i indiquen que, “hem fet un vídeo amb tres temàtiques relacionades amb les 
mascotes. A aquest vídeo volem sensibilitzar sobre aquesta temàtica als adults i als infants i 
adolescents de la nostra ciutat. Farem una campanya de difusió. 

També us mostrem el cartell que hem elegit entre els que van fer els nostres companys per 
sensibilitzar sobre la neteja de les caces als carrers. 

Us presentem el vídeo que hem elaborat entre tots, al Parc Sant Rafael, a prop de la seu del 
Consell.” 

El president delegat dónes les gràcies pel vídeo i pel missatge que transmès.  

Per finalitzar informem de la feina feta pels consellers i les conselleres del Grup de 6è: Nil 
Bertan, Abel Armengol, Lluis LLàster, Dana Mauricio, Lautaro Sparano, Didac Robles, Marçal 
Moncusí, Carla Pulido, Sandra Pulido, Yasmina El Gouy i Isabela González. 

Expliquen que “el tema que hem elegit des del grup de 6è ha estat el medi ambient i el 
reciclatge. Encara que sabem que es fan moltes campanyes sobre el reciclatge nosaltres volíem 
fer un vídeo des del nostre punt de vista. 

Hem elaborat un vídeo sobre les tres erres per a conscienciar sobre la necessitat de reciclatge si 
volem cuidar el nostre medi ambient. 

Us presentem  el vídeo que hem elaborat.” 

El president dóna les gràcies a tots els membres d’aquest grup pel vídeo realitzat i demana als 
presents un fort aplaudiment. 

Continuant amb el plenari el president delegat dóna la paraula als consellers i les conselleres del 
Grup de Joves: Jordi Alfaro, Mireia Mejías, Laia Masso, Berta Pallejà i Ferran Riscos. 

Mireia Mejías Roca.“Els dies 23 i 24 de gener d’aquest any vaig assistir a una sessió 
extraordinària al Congrés dels Diputats de Madrid, organitzada per Unicef i Plataforma de la 
Infància.  
 
Va ser una sessió en què vam tractar temes que ens afecten als infants i joves d’arreu del país. 
Vam parlar de l’educació, la salut, la igualtat, els refugiats, la participació infantil i la protecció. 
Precisament jo vaig tractar aquest últim tema, que ja havia treballat anteriorment a l’Aplec de la 
Infància de Santander de 2016. 
 
Com a infants i adolescents, tenim dret i hem de ser protegits. Del bullying, del cyberbullying, de 
la violència domèstica, dels abusos sexuals, de la violència de gènere.  
 
Vam demanar més inversió en l’educació, tenint en compte que aquest ha estat l’any en què 
s’han destinat menys diners en una cosa tan bàsica i important; vam demanar que s’escolti la 
nostra veu, perquè encara que no puguem votar, també som ciutadans/es; vam demanar que 
s’acullin els refugiats, sobretot els nens i nenes, que tenim abandonats esperant que els obrim 
les fronteres; vam demanar més atenció cap als infants amb necessitats especials, que són 
constantment discriminats.  
 
Va ser una experiència molt enriquidora, vaig tenir l’oportunitat de compartir inquietuds amb 
altres joves també membres de consells de participació i de fer sentir la nostra veu en un lloc tan 
important com el Congrés dels Diputats. Torno a donar gràcies a Unicef i Plataforma de la 
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Infancia per haver-me escollit com a representant de tots els infants i adolescents de Catalunya, i 
al Consell de Joves de Tarragona pel seu suport.” 
 
Jordi Alfaro. “El dia 25 de maig, vaig anar a Oviedo, al V Encuentro estatal de participación 
infantil com a representant del CNIAC que és el consell d’infants i adolescents de Catalunya, i 
principalment, com a representant de Tarragona. Allí vam fer diverses activitats sobre coses com 
el cyberbullying o el perill de les xarxes socials. El millor va ser que venia gent de tota Espanya i 
vam posar moltes coses en comú. També vam fer una gimcana per Oviedo i ens van fer concert i 
espectacle. Em vaig fer molt amic amb els de Lleida, Mollerussa, Rubí, Mallorca… amb tothom. 
Vam tornar tots els del CNIAC que hi vam anar, que érem tres, el diumenge 27. Va ser xulíssim. 

Pel que fa al CNIAC, aquest any hem estat més parats del normal per falta d’un govern. L’acte 
més especial, va ser l’entrega del premi del reconeixement a la infància que li vam donar a la 
Lourdes Gaitán, ja que l’havíem sentit parlar i ens va agradar com s’estimava els nens i nenes. 
Vaig poder participar en la taula rodona o responíem a unes preguntes que nosaltres mateixos 
havíem fet.” 

Laia Masso. “Els passats dies 8 i 22 de maig , el meu Company Jordi i jo de Tarragona i unes 
noies de Lleida , vam anar a les instal·lacions del Diari Ara on ens van fer un taller, des      
d’UNICEF, sobre els objectius de desenvolupament sostenible , ens van informar sobre aquests 
objectius en forma de un joc , aquest joc consistia en què cadascú tenia una targeta amb un 
objectiu, aquesta persona havia d’explicar en què consistia el seu objectiu sense dir unes 
paraules tabú, un cop que algú l’esbrinava donàvem la nostra opinió sobre l’objectiu i si es 
complia a Catalunya i a la nostra ciutat. 
 
El segon dia ens vam preparar un text molt curt per fer un vídeo i també vam haver d’escriure 
una redacció/text sobre el nostre objectiu. La fi de la pobresa i la pau.” 
 
Berta Pallejà i Ferran Risco presenten els resultats de l’enquesta: 
 

NOMBRE D’ENQUESTES REBUDES: 160 

 EDAT 

12 anys 6% 

13 anys 17% 

14 anys 31% 

15 anys 22% 

16 anys 24% 

SEXE 

Home 50% 

Dona 50% 

CONEIXES ESPAIS D'OCI PER A JOVES A TARRAGONA?    

NO 34% 

SI 62% 

QUINS?   

Espai Kesse, Espai Sota la Palmera  14% 

Punt d'Informació Juvenil- LA CANONJA 6% 

ALTRES 

 Aula músics, internacional House, 
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Centre cívic 

 Centre obert la Canonja(casal) 

 Parc Francolí i al parc de la Ciutat  

 Parc del Francolí, Parc de Sant Rafael, Parc del Serrallo 

Conservatori, tgn basquet, nàstic, tennis Tarragona 

HI VAS?   
NO, MAI 53% 

ALGUNA VEGADA 37% 

SI, AMB FREQÜÈNCIA 11% 

QUIN TIPUS D'ACTIVITAT D'OCI FAS?   

Esportiva 102 

Acadèmica 36 

Musical 20 

Artística 19 

Videojocs  3 

Res  2 

Veure TV 1 

Llegir   1 

QUIN TIPUS D'ESPAI CONSIDERES QUE FALTA A LA CIUTAT? 

Espais per fer esport, pistes esportives  31 

Discoteques 5 

Biblioteques 2 

Espais per reunir-se, fer activitats varies i  fer amics 12 

Carril bicis 4 

Paintball 3 

Espais vídeojocs 3 

Espais a l'aire lliure 3 

Espais calistènics per entrenar la gent que no es pot permetre un gimnàs 2 

Gameclub 1 

Skate park 1 

Parc street workout 1 

Parc de parkour 1 

Gamers 1 

No falta res  6 

No sé  9 

QUINES ACTIVITATS PER A JOVES D'ENTRE 12 I 16 ANYS T'AGRADARIA QUE 
S'ORGANITZESSIN PER LES FESTES MAJORS? 

ACTIVITATS D’ESPORTS I ALTRES   

 Pàdel, activitats multi esports, tornejos d’esport, jocs d’aigua, carreres, gimcana amb 
activitats culturals i esportives, zumba, natació i patinatge 

ACTIVITATS MUSICALS   
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Holi, concerts,  mini disco,  tallers de graffiti,  concerts amb els cantants del moment,  
festivals de música de l’estranger, discoteca mòbil, pelis i discos gegants, festival de 
videojocs, espectacles menys infantils, 

ALTRES   

tallers d’escriptura i dibuix, trobades amb gent d’altres països, berenar gratis, 

 
El president delegat indica que es recolliren totes les propostes presentades i s’informarà a tots 
els grups municipals perquè aquestes idees s’han de valorar tenint en compte que els consellers 
i les conselleres del Consell no són el futur sinó el present. 
 

Dóna les gràcies per treball presentat i per enriquir la ciutat, i posteriorment demana un 
aplaudiment per a  tots els consellers i les conselleres,  per la feina feta. 

4.  LLIURAMENT DE DIPLOMES ALS CONSELLERS I A LES CONSELLERES DE 6È, I ALS 
CENTRES. 

 

ESCOLA CÈSAR AUGUST 
Emma Ibáñez Borrero 

Marcel Espallargues Dalmau 

COL.LEGI VEDRUNA SAGRAT COR 
Nil Bertran Sans 

Abel Armengol Tomàs 

COL.LEGI JOAN ROIG 
Lluís Llàtser López 

Dana Mauricio Inglés 

ESCOLA EL MIRACLE 
Lautaro Sparano Capdexila 

Dídac Robles Gilabert 

ESCOLA SANT DOMÈNEC DE GUZMAN  
Izan López de Arcos 

Marçal Moncusí Cunillera 

ESCOLA PAU DELCLÒS 
Thalya Liébana Beltrán 

Raouf Bourahla Baroud 

ESCOLA PONENT 
Carla Pulido Navarro 

Sandra Pulido Navarro 

ESCOLA RIU CLAR 
Yassmina El Gouy 

Isabela Gonzalez Castaño 

 
Centres  

ESCOLA CÈSAR AUGUST,  

COL·LEGI VEDRUNA SAGRAT COR 

COL·LEGI EL CARME 

COL·LEGI JOAN ROIG 

ESCOLA EL MIRACLE 

ESCOLA SANT DOMÈNEC DE GUZMAN  

ESCOLA PAU DELCLÒS 

COL·LEGI MARE DE DÉU DEL CARME 

ESCOLA PONENT 

ESCOLA RIU CLAR 
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El president delegat indica que com ha arribat el moment de tancar aquest plenari, desitja als 
membres del Consell que gaudeixin de l’escola i de la ciutat, perquè els són el present i el futur 
de la ciutat. 

 
Es dóna per acabada la Sessió Plenària sense cap altre tema a tractar, i essent les 18.15 hores 
del dia indicat al començament, s’aixeca la sessió per ordre de la Presidència, la qual cosa jo, 
secretària delegada, certifico. 

 
La secretària delegada, 

Vist i plau 

El president delegat, 
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